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Dávod első közösségi beszélgetését Hirtenberg János Sándor polgármester nyitotta meg. Köszöntötte a jelenlévőket 

és bemutatta a projektet, illetve a projektben dolgozó munkatársakat.  

A közösségi beszélgetésre a projekt első szakaszában elkészített 40 db interjú kielemzése, összesítése alapján 

készültünk fel.  A válaszadók többsége részletes információkkal szolgált, így ki tudtuk emelni az interjúkból a 

kulcsszavakat  és ez már segített minket abban, hogy egy általános képet kapjunk a település jelenlegi, helyi 

kultúrához, közösségekhez való viszonyáról. Ehhez igazítva először egy kis előadás formájában projektoros kivetítést 

alkalmaztunk, melynek segítségével szemléltettük, érthetővé tettük a projekt célkitűzéseit. Előadásunk során 

elmagyaráztuk, hogy az identitás szó jelentése önazonosság, helyhez kötődés, a kohézió szó összetartozást jelent. 

Kiemeltük, hogy a projekt célja a helyi lakosok aktivizálása, cselekvésre ösztönzése, a helyi társadalmi akciókban 

való aktív szerepvállalása. 

A jelenlévőket megerősítettük abban, hogy a részvételük már egy nagy előrelépés a projekt szempontjából, hiszen 

ezzel már elindult egy közösségi folyamat, mely a projekt megvalósításának alapját képezi. A közösségi beszélgetés 

során elhangzott a projekt megvalósításának munkamódszere, tájékoztattuk a jelenlévőket az önkéntesség és segítő 

hozzáállás szükségességéről. Hiszen széleskörű kutató-gyűjtő-feltáró akció veszi kezdetét a településen. 

Természetesen nemcsak a jelenlévőknek szólt ez a felhívás, hanem minden lakosnak és kértük a közösségi 

beszélgetésen résztvevőket, hogy közvetítsék ezt a hírt a közvetlen környezetükbe, mivel minden lehetőséget ki kell 

használnunk a minél hatékonyabb tájékoztatásra. Ezt követően beszámoltunk az interjúk készítése során szerzett 

tapasztalatainkról, az abban megjelent ötletekről, véleményekről, javaslatokról. Itt elmondhattuk, hogy a 

megkérdezettek nagy többsége együttműködően válaszolt kérdéseinkre, ezeket a véleményeket, ötleteket a 

beszélgetésen felolvastuk, megvitattuk és további ötletekkel gazdagítottuk. Az interjúkészítések, valamint a 

tájékoztató előadás hatására nemcsak hozzászólások voltak, hanem konkrét igénymeghatározások is,  megoldási 

javaslatokkal, melyet a következő alkalommal tovább fogunk tárgyalni. Többek között elhangzott pl. a játszótéri 

találkozók ötlete vagy baba-mama klub létrehozása, ugyanakkor szóba került ide kapcsolódva, hogy a könyvtárban 

van játszósarok, de azt kevesen látogatják, nem élnek a lehetőséggel. Többekben megfogalmazódott a természeti 

adottságok hatékonyabb kihasználása, a túraszervezés, természetjárás lehetősége, ami nemcsak egy lehetőség lenne a 

kikapcsolódásra, hanem a turizmussal kapcsolatban is összhangba hozták.  A sok ötlet mellett néhány köztudott, 

alapvető,  probléma is előtérbe került, úgy, mint az 51-es főút felújítása, a mohácsi-híd megépítése vagy a 

munkahelyek hiánya. Ezek természetesen felsőbb határkörbe tartozó problémák. A vezetőség biztosította a 

lakosságot, hogyha ezzel kapcsolatban 

előrelépési lehetőségek merülnek fel, 

mindenképpen élni fognak vele. A 

beszélgetés záró gondolataként 

előrevetítettük a későbbi feladatainkat, 

melyeknek minden esetben a helyi identitást 

erősítő hagyománytisztelet felé kell, hogy 

mutasson, ebben a munkában szeretnénk 

minél több aktív résztvevőt mozgósítani.    

Dávod,2019.01.17. 
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